



Department of Taiwan Culture, Languages and Literature

Degree	Bachelor
Enrollment Semesters	2020 Fall 2021 Spring 2021 Fall 2022 Spring
Division	
Language of Instruction	Program taught in Chinese
Admission Evaluation	<ul style="list-style-type: none"> • Document Review • Weighted Score: Document Review: 100%
Required Qualification	
Language Proficiency	<ul style="list-style-type: none"> • Chinese Language Proficiency (Provide one of the following Chinese certificates): Test of Chinese as Foreign Language, TOCFL Level - 3 or any other Chinese Proficiency Certificate with a score equivalent to above items • English Language Proficiency: Not Required
Application Documents	<ul style="list-style-type: none"> • Signed application form <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> ※Please print out, sign the application forms, scan and upload it to the system. </div> • Two-inch passport photo • Receipt or proof of application fee or a U.S. dollar wire transfer • Passport/Identification and R.O.C. Alien Resident Certificate (ARC) for those holding one <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> ※If the applicant is of foreign nationality as specified in Article 2 under the MOE Regulations Regarding International Students Undertaking Studies in Taiwan and possesses (or has possessed) nationality status from the Republic of China (R.O.C.), additional proof is required, such as entry and departure records for the past 6 years, a declaration form stating that they do not hold a R.O.C. household registration, Certificate of Nationality Renouncement of Republic of China or other proof of documents. </div>

	<ul style="list-style-type: none"> • An official financial statement <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> <p>※a minimum of NTD 100,000 (or USD 3,000) is required. Please select one of the following ways of submission:</p> <p>(1)An official financial statement issued within the past three months from a financial institution.</p> <p>(2)If the financial statement provided is not under the name of the applicant, please submit (a) the sponsor’s financial statement (b) a financial guarantee from the sponsor</p> <p>(3)The proof showing the applicant have been awarded full scholarship.</p> </div> • Diploma of the highest academic degree • One translated copy of the applicant’s highest diploma in English or Chinese • One translated copy of the applicant’s complete transcripts (for ALL years of study) in English or Chinese • <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> <p>※Eligible applicants who graduate at the same year as the admission to National Taiwan Normal University must submit transcripts for each academic semester and the ‘Deposition of Admission Documents for National Taiwan Normal University International Applicants’, and are not required to submit the diploma during application. The diploma and transcripts for each academic semester must be submitted upon registration (Diplomas or degree certificates from China are required to have the documents notarized by relevant authorities.); otherwise, the applicants admitted to NTNU will have their admission revoked.</p> <p>※Applicants applying with diplomas or degree certificates from China are required to have the documents notarized by relevant authorities. If authentication cannot be completed by the application deadline, please submit degree certificate, complete transcript and a signed Deposition of Admission Documents.</p> <p>※Admitted students must submit the original ones for review to the Office of International Affairs on the day of enrollment.</p> <p>※NTNU holds the right to request applicants to have their degree certificate or diploma authenticated by the ROC diplomatic missions should NTNU find any problem in the applicants’ documents.</p> </div>
<p>Departmental Requirements</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Language proficiency certificate: Please refer to the "Language proficiency". • Two recommendation letter(s): Two recommendation letters, including one from a Chinese language teacher (including Taiwan language) or a recommendation letter that describes the student’s Chinese and English language proficiency • Autobiography: An autobiography in Chinese • Curriculum vitae: A curriculum vitae in Chinese or English • Research proposal: A research proposal In Chinese or English
<p>Notes</p>	
<p>Remarks</p>	<ul style="list-style-type: none"> • Admitted students are not allowed to defer admission until the next academic year.

Department Information

Website	http://www.tcll.ntnu.edu.tw
Introduction	http://www.tcll.ntnu.edu.tw/en/intro/super_pages.php?ID=intro1
Features of Curriculum	http://www.tcll.ntnu.edu.tw/en/recr/super_pages.php?ID=recr1
Career Prospects	
Contact Information	Ms Pei-Chen Wu / 886-2-7749-5516 / tcll@ntnu.edu.tw

Address: 162, Section 1, Heping East Rd. , Taipei 10610, Taiwan, R.O.C. Tel : 886-2-7734-1282 Fax: 886-2-2362-5621
Email: intlntnu@ntnu.edu.tw
Copyright © 2019 Office of International Affairs, National Taiwan Normal University



臺灣語文學系學士班

學程別	學士
招生季別	2020 秋季班 2021 春季班 2021 秋季班 2022 春季班
招生組別	
授課語言	以中文授課
甄審項目	<ul style="list-style-type: none"> 書面審查 總成績占比: 書面審查: 100%
甄審說明	
語言能力證明要求	<ul style="list-style-type: none"> 中文能力要求 (擇一繳交): 華語文能力測驗 - Level 3 或與上述項目同等級中文能力檢定考試成績證明 英文能力要求: 無
共同繳交資料	<ul style="list-style-type: none"> 已簽名的入學申請表 <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> ※請於線上報名完成後列印申請表，並需簽名，掃描後上傳至申請系統。 </div> 二吋正面半身脫帽相片 繳交報名費收據或證明 護照或身分證明影本 <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> ※如符合教育部外國學生來臺就學辦法第二條具外國籍且 (曾) 兼具中華民國國籍之規定者，需另繳交近六年出入境紀錄、未設戶籍證明具結書、喪失中華民國國籍許可證書或其他證明文件。 </div> 財力證明 <div style="border: 1px solid black; padding: 5px; margin: 5px 0;"> ※新臺幣100,000元以上 (美金3,000元以上)，請選擇以下任一種方式繳交： (1)最近三個月內經由金融機構開具之財力證明書一份。 </div>

	<p>(2)存款證明非申請人帳戶者，需提供 (a)資助者財力證明書 (b)資助者財力保證書 (3)已獲得全額獎學金之證明。</p> <ul style="list-style-type: none"> • 最高學歷原文畢業證書影本 • 最高學歷畢業證書中文或英文翻譯影本 • 最高學歷成績單中文或英文翻譯影本 <p>※符合申請資格之應屆畢業申請者於申請時須繳交在學歷年成績單及文件繳交切結書，暫不須繳交畢業證書。畢業證書與歷年成績單正本於註冊時繳交（大陸地區學校學歷須於大陸地區認證單位辦理認證手續），否則取消錄取資格。</p> <p>※如持大陸地區學校核發之畢業證書、學位證書及歷年成績單之申請者，需於大陸地區認證單位辦理認證。如在報名截止日前無法完成認證手續，請繳交畢業證書、學位證書、歷年成績單及文件繳交切結書。</p> <p>※錄取者須於註冊報到時繳交正本供國際事務處查驗。</p> <p>※本校對於申請人繳交學歷文件有疑義時，有權要求申請人將學歷文件送駐外機構辦理驗證。</p>
系所規定資料	<ul style="list-style-type: none"> • 語言能力證明文件，請依照上述之「語言能力證明要求」規定 • 推薦信2封: 包含一封中文或其他臺灣本土語文教師或能敘明中、英語文能力之推薦信 • 自傳: 中文自傳 • 個人學經歷: 中文或英文個人學經歷 • 研究計畫: 中文或英文研究計畫
規定事項	
備註事項	<ul style="list-style-type: none"> • 錄取學生不可申請保留入學資格。
系所介紹	
系所網址	http://www.tcll.ntnu.edu.tw
系所簡介	http://www.tcll.ntnu.edu.tw/intro/super_pages.php?ID=intro1
課程規劃	http://www.tcll.ntnu.edu.tw/recr/super_pages.php?ID=recr1
畢業生未來發展	
聯絡資訊	吳佩臻 小姐 / 886-2-7749-5516 / tcll@ntnu.edu.tw

Address: 162, Section 1, Heping East Rd., Taipei 10610, Taiwan, R.O.C. Tel : 886-2-7734-1282 Fax: 886-2-2362-5621
Email: intlntnu@ntnu.edu.tw

Copyright © 2019 Office of International Affairs, National Taiwan Normal University